
ABSTRACT 

This three volume work is intended to serve as a quick reference 
catalogue to over 690 arms control verification proposals originating in 
the publications and statements of governments and intergovernmental 
bodies as well as the academic literature on the subject. 

Each proposal has been abstracted and classified according to 
two main criteria: the arms control objectives with which it is concerned 
and the types of verification methods involved. Included are a Subject 
Index and an Author Index which permit easy access by the reader to any 
proposal abstract in which he or sheimay be interested. 

Chapters in the Compendium are organized according to methods of 
verification. Each chapter includes an introductory discussion of the 
method followed by the proposal abstracts which deal prominently with that 
verification method. A general introduction to the work is also provided. 

RESUME  

Le présent répertoire en trois volumes est un index permettant 
de retrouver facilement et rapidement plus de 690 propositions concernant 
la vérification de la limitation des armements, tirées des publications et 
des comptes rendus des gouvernements et organismes intergouvernementaux 
ainsi que des documents didactiques sur le sujet. 

Chacune de ces propositions a été condensée et classée en 
fonction de deux critères principaux : les objectifs de la limitation des 
armements et les modes de contrôle en cause. Le lecteur pourra, au moyen 
de l'index général et de l'index d'auteurs retrouver facilement tous les 
condensés de propositions qui l'intéressent. 

Les chapitres du volume sont distribués suivant les méthodes de 
contrôle. Chacun d'eux comprend une analyse préliminaire de la méthode, 
suivie des condensés des propositions qui s'y rapportent tout particuliè-
rement. Le lecteur trouvera également une introduction générale à cet 
ouvrage. 


